
P r o t o k ó ł Nr XXXV/23 

 

z obrad XXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Nowy Dwór z dnia 31 marca  2023 r. 

Obrady sesji odbywały się w Sali Nowodworskiego Ośrodka Kultury w Nowym Dworze od 

godz. 1000 do godz.1320 

 

Obecni na obradach Sesji radni: 

1. Andrukiewicz Piotr  

2. Bobryk Maria 

3. Bubienko Roman 

4. Drożdżejko Paweł 

5. Gawrylik Przemysław 

6. Kalenik Katarzyna  

7. Kulmaczewska Krystyna 

8. Możejko Marcin 

9. Raducha Mirosław 

10. Rusiecki Kazimierz 

11. Rutkowska Grażyna Danuta 

12. Ryszkiewicz Mirosław 

13. Sobolewski Stanisław 

14. Stasiulewicz Elżbieta 

15. Szczurko Daniel 

 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

Starosta Sokólski – Pan Piotr Rećko 

Prezes Spółki PPDB - Grzegorz Pul 

Wójt – Pan Andrzej Humienny 

Skarbnik – Pani Justyna Stasiulewicz 

Adwokat – Pan Marek Chojnowski 

Kierownik Referatu Komunalnego – Marek Humienny 

Sołtysi z terenu gminy – lista w załączeniu 

 

Ad. pkt 1 -2–go. 

 

Obrady XXXV Sesji Nadzwyczajnej VIII Kadencji Rady Gminy otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Stanisław Sobolewski. Na wstępie powitał wszystkich 

obecnych na sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach sesji uczestniczy 15 radnych,  

a więc obrady są prawomocne.  

Kolejno Przewodniczący Rady  przedstawił wniosek Wójta Gminy o dołączenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej 

z użytkowania jako drogi publicznej.  

 

 

 



Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad, który jednogłośnie 

został przyjęty  przez Radę Gminy w składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Bubienko 

Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska 

Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna 

Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko 

Daniel, w następującym brzmieniu: 

               

1) Otwarcie Sesji, powitanie obecnych, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Gminy Nowy Dwór 

4) Przyjęcie protokołu z XXXIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Nowy Dwór 

5) Przyjęcie protokołu z XXXIV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Nowy Dwór 

6) Informacja z działalności międzysesyjnej 

7) Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Gminie Nowy Dwór za 2022 rok 

8) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2018-2023 oraz z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego na Rzecz Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w gminie Nowy 

Dwór za rok 2022 

9) Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemie pieczy zastępczej 

w Gminie Nowy Dwór za rok 2022 oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją 

zadań w 2023 roku 

10) Podjęcie uchwał w sprawach: 

- uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023 – 2026; 

- przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Nowy Dwór w 2023 r.”; 

- funduszu sołeckiego; 

- wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych; 

- wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia 

schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich 

części na terenie Gminy Nowy Dwór; 

- uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy; 

- podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 

w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego 



na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023; 

- zmieniająca uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej; 

- w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako 

drogi publicznej. 

11) Interpelacje i zapytania radnych 

12) Sprawy różne. 

13)   Zakończenie obrad XXXV Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Sobolewski poinformował, że protokół z XXXII 

Sesji Rady Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Zapytał, czy są  

uwagi do protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym  

jednogłośnie w następującym składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Bubienko Roman, 

Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, 

Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna, Danuta 

Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. 4.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XXXIII Nadzwyczajnej Sesji Rady 

Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Zapytał, czy są  uwagi do 

protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym  

jednogłośnie w następującym składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Bubienko Roman, 

Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, 

Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna, Danuta 

Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. 5. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XXXIV Nadzwyczajnej Sesji Rady 

Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy pokój Nr 1. Zapytał, czy są  uwagi do 

protokołu. Radni uwag nie wnieśli i protokół został przyjęty w głosowaniu jawnym  

jednogłośnie w następującym składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Bubienko Roman, 

Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, 

Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna, Danuta 

Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

Ad. 6 

 

Z uwagi na obecność Starosty Sokólskiego Pana Piotra Rećko na Sesji Rady Gminy, 

Przewodniczący Rady oddał głos Staroście.  

 

Starosta Sokólski: Mam dla Państwa ofertę, po to, żeby zrealizować zadania, na które się 

umówiliśmy. Chcielibyśmy zrealizować cele, które sobie postawiliśmy i jednocześnie 



chcielibyśmy, posiadając te przyznane środki, zracjonalizować nasze zadania i je rozszerzyć, 

połączyć z innymi środkami. W tej chwili dysponujemy zgodą Ministerstwa Rodziny Pracy i 

Polityki Społecznej na to, żeby budynek w Sieruciowcach również wykończyć w ramach 

projektu mieszkań chronionych. Projekt zakłada stworzenie mieszkań chronionych dla osób 

niepełnosprawnych, a docelowo chcemy tam stworzyć miejsce do opieki nad seniorami. Dzięki 

temu damy tam miejsce pracy wielu osobom. Drugim projektem, który chcemy zrealizować w 

ramach Związku (i tu mamy dla Państwa propozycję), to jest projekt przebudowy Ośrodka 

Zdrowia. Pozostałą kwotę, chcielibyśmy Państwa prosić, żebyśmy przeznaczyli na 

dofinansowanie naszego szpitala w Sokółce, bo on wymaga wsparcia. W tej chwili jest w 

trudnej sytuacji finansowej. Bez wykonania tego ruchu będzie nam bardzo ciężko nadać 

dynamikę i zwiększenie dochodów tego szpitala. 13 mln złotych byśmy przeznaczyli na 

remonty oddziałów, jak również doposażenie bloku operacyjnego, zakup rezonansu 

magnetycznego i elektronizację świadczeń i obsługi pacjentów. Mamy taką propozycję, że jako 

Powiat w dniu dzisiejszym złożymy wniosek do Wójta i do Państwa składamy, żeby przejąć te 

2 drogi w Rogaczach i ten odcinek od Chorużowiec przez łąki do końca Rogacz. Przejmiemy 

je jako drogi powiatowe, złożymy wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych w sierpniu, 

wkład własny zabezpieczymy albo z Funduszu Granicznego, który ma ruszyć najpóźniej w 

kwietniu, dostałem taką oficjalną informację od Wojewody i z KPRM-u. Gdyby Fundusz nie 

ruszył, to złożymy do Polskiego Ładu i do marca 2024 roku wykonalibyśmy tą inwestycję. 

Droga by była powiatowa, musielibyśmy ją przejąć, żebyśmy mogli nią dysponować i 

swobodnie realizować inwestycję. Podsumowując, Gmina Nowy Dwór dzięki temu ruchowi 

zyskałaby wyremontowane budynki w Sieruciowcach i Nowym Dworze i drogę w tym 

rozszerzonym zakresie (chociaż się nie umawialiśmy, że będziemy realizować przez łąki, ale 

rozumiem chęć inwestycji i tą potrzebę). Oprócz tego byście Państwo się przyczynili do 

rozwoju naszego szpitala, co też jest z korzyścią dla Państwa mieszkańców. W tej kadencji to 

co wykonaliśmy na terenie Nowego Dworu, dotrzymaliśmy słowa z każdą inwestycją 

(Koniuszki, Chilmony, Nowy Dwór-Sidra, Synkowce). Wszystkie inwestycje albo są 

realizowane, albo zostały zrealizowane. Najważniejsze jest to, że jesteśmy wiarygodni. Należy 

zwrócić uwagę, że droga Nowy Dwór-Sidra jest kompletnie bez udziału Gminy Nowy Dwór (i 

Sidry). Nie dokładaliście Państwo ani złotówki do tej inwestycji my to robimy własnym 

sumptem, oczywiście z wykorzystaniem środków zewnętrznych. Mogliśmy zabezpieczyć swój 

wkład i wystąpić do gminy o wspólną realizację, ale nie robiliśmy tego, znając trudną sytuację 

finansową.  

 

Radna Kulmaczewska: Panie Starosto, my chcemy zrobić drogę Rogacze-Chorużowce, a resztę 

pieniążków dać Wam. To czym to się różni od tego co mówi Starosta. To jest pisane patykiem 

po wodzie, bo na to pieniążków jeszcze nie ma. Dopiero będziecie pisać projekty. A my teraz 

zgadzamy się, drogę robicie, a resztę pieniążków przejmujecie, przeznaczacie na Sieruciowce, 

Ośrodek Zdrowia, a resztę na szpital. Po spotkaniu z przedstawicielami z Powiatu, okazuje się, 

że inne gminy nie dają środków na szpital. To dlaczego Nowy Dwór ma być czarną owcą? Czy 

tylko Nowy Dwór tam się leczy? Niech każda gmina ze swego Ładu dorzuci.  

 

Starosta: Nasza koncepcja wynika z analizy możliwości pozyskania środków na poszczególne 

zadania. Można iść Pani koncepcją, tylko wtedy nie pozyskamy pieniędzy na szpital, 

Sieruciowce i Ośrodek Zdrowia. Na drogi, przy tych programach, które w tej chwili 

funkcjonują, są dedykowane pieniądze, stosunkowo łatwe do pozyskania. To są realne szanse i 

realna realizacja. To nie jest wywrócenie projektu (Rogacze-Chorużowce), to jest efektywne 

wykorzystanie środków finansowych. Jeżeli złożymy do Funduszu Dróg Samorządowych w 

sierpniu, rozpoczniemy prace bardzo szybko. Jeżeli będziemy robić to przez Związek, Spółki 

mają tyle prac, że realizacja Rogacz i Chorużowiec będzie, ale dopiero w 2025 roku. W tej 



koncepcji, którą my proponujemy, przystąpimy do prac jak najszybciej, wrzesień, może 

październik. Jeżeli będziemy to robić przez Związek, zlecimy to Spółce, bo w tej chwili już 

mamy, ale ona rozpocznie prace w styczniu 2025, może nawet później. Pytanie: dlaczego 

pozostałe gminy ze związków powiatowo-gminnych nie przystępują do tych prac? Dlatego, że 

w tych gminach, gdzie realizujemy inwestycje, zaangażowanie w realizację inwestycji 

poczyniliśmy już w roku 2022. Gdy dostaliśmy informację o przyznaniu środków, 

przystąpiliśmy do realizacji. Nowy Dwór – z racji na to że to jest gminna droga, nie 

dysponowaliśmy dokumentacją, nawet ziemią, trzeba podzielić geodezyjnie i wydzielić drogę, 

dlatego nie mogliśmy rozpocząć prac przygotowawczych. Zracjonalizujmy te działania, po to, 

żeby osiągnąć efekt dla całego powiatu. Każdy z Was może trafić do tego szpitala. Proszę, 

żebyście po raz kolejny nam zaufali i my dotrzymamy słowa. Do marca 2024 zrealizujemy tą 

inwestycję na Chorużowcach i Rogaczach.  

 

Radna Kulmaczewska: Ale jeszcze środków na to nie mamy. Gdzie jest gwarancja, że 

pozyskacie środki? Droga Rogacze-Jaginty jest strategiczna. Jaką mamy sytuację, Pan wie.  

 

Starosta Sokólski: Gdybym wcześniej wiedział, co się wydarzy w szpitalu, nie byłoby drogi 

Nowy Dwór-Sidra. Gdybyśmy tam nie weszli [do szpitala], gdybyśmy nie odwołali Dyrektora, 

nie zaczęli działań naprawczych, to w przeciągu miesiąca wszedłby tam komornik i wstrzymał 

jakiekolwiek działania. Dla mnie szpital jest priorytetem. To co mówię, zawsze dotrzymuję 

słowa.  

 

Radny Rusiecki: To ile Starosta chce tej kasy? 

 

Starosta Sokólski: Chcę, żeby to, co my pozyskaliśmy, żebyście pozwolili nam racjonalnie tym 

gospodarować.  

 

Przewodniczący Rady: Panie Starosto, Pan mówi o wcześniejszym przygotowaniu, chciałbym 

zwrócić uwagę, że ta droga przez łąki, tam jest gotowa dokumentacja. Teraz są pieniądze, dla 

Pana ta droga nie jest potrzebna, ale dla nas jest potrzebna.  

 

Starosta Sokólski: Dla mnie też jest potrzebna, dlatego się zdecydowałem, żeby ją realizować. 

Ja powiedziałem, że chcę ją realizować wcześniej, bo przez Związek będziemy ją robić dopiero 

w 2025 roku. Wcześniej chcemy zrealizować, niż zakładaliśmy.  

 

Sołtys Gajda: Ostatnio Pan mówił, że ta droga ze Związku zostanie zrobiona do końca 2024. 

 

Starosta Sokólski: Nie. Na spotkaniu z mieszkańcami mówiłem, że chcemy to realizować z 

Funduszu Dróg Samorządowych i wkład własny z Polskiego Ładu albo Funduszu Granicznego. 

Mówiłem, że do grobli nie zrobimy, ponieważ ona wymaga bardzo intensywnych nakładów 

finansowych. Natomiast po rozmowie z Wójtem, pojechaliśmy do Chorużowiec, zobaczyliśmy, 

przeanalizowaliśmy i chcemy ją wykonać.  

 

Sołtys Gajda: Ale oprócz tego zgłosiłem prośbę, że zostaje tylko kilometr drogi, żeby połączyć 

z asfaltem do Nowego Dworu, dla mieszkańców to jest połowa drogi mniej. Pan powiedział, że 

nie można przekazać, bo środki są zarezerwowane na tą drogę, a teraz można na szpital 

przekazać, a na tą drogę nie można. Ta droga jest utwardzona, wystarczy tylko asfalt położyć. 

Odnośnie szpitala w Sokółce, to mógłby Pan dla Dyrektora Szpitala wrócić uwagę, kiedy 

będziemy jako mieszkańcy traktowani tak samo jak ludzie z powiatu. Jeżeli zajeżdżam na SOR, 

jestem pytany dlaczego nie jadę do Dąbrowy, bo mój szpital jest w Dąbrowie. W Białymstoku 



o coś takiego nikt mnie nie pyta. I teraz musimy dokładać. Nas nie chcą, Białystok ani razu nie 

zwrócił mi uwagi. 

 

Starosta: Przepraszam, zmienimy to. Dyrektor został zmieniony, mam nadzieję, że mentalność 

i sposób podejścia do pacjentów też się zmieni. Nie może tak być, że są tego typu pytania. 

Serdecznie Pana przepraszam. Absolutnie każdy mieszkaniec powiatu sokólskiego powinien 

być przyjęty. Ma Pan rację, że na spotkaniu z mieszkańcami mówiliśmy o roku 2024, ale nie 

rozmawialiśmy o grobli. Jeżeli ma wejść grobla, to musi się wydłużyć termin realizacji. Jeżeli 

będziemy to robić przez Związek, to rozpoczniemy prace w 2025 roku. Alternatywa: 50 % 

pozyskamy z Polskiego Ładu lub Funduszu Granicznego, a drugie 50% z Funduszu Dróg 

Samorządowych.  

 

Sołtys Gajda: Ale zróbcie do końca, tylko kilometr zostaje.  

 

Radna Rutkowska: W naszej wsi jest najwięcej młodych gospodarzy, zajmują się produkcją 

mleka. I te łąki są ważne. Teraz tymi sprzętami, które mają przy tej drodze tak rozbitej nie dało 

się przejechać. Wojsko musiało ją prawić. I dlatego ona jest taka ważna. Nawet nie tylko z tego 

względu, ale byłoby dla nas połączenie na Augustów.  

 

Starosta: Obiecuję Pani, że zrealizujemy tą drogę jako Powiat Sokólski.  

 

Radny Szczurko: Czy przy tym drugim wariancie nie będzie wymagany wkład własny gminy?  

 

Starosta Sokólski: Fundusz Dróg Samorządowych to połowa środków, a Polski Ład/Fundusz 

Graniczny to druga połowa. Dzięki temu nie prosimy o wkład własny. Chcemy to zrobić 

samodzielnie bez Państwa wkładu własnego. Od mieszkańców chcemy grunty. Proszę Was, 

żebyśmy nie przedłużali tego procesu decyzyjnego. Przez to szpital na tym traci, nie możemy 

rozpocząć realizacji poszczególnych inwestycji, nie możemy przystąpić do Sieruciowiec, bo ja 

cały czas nie wiem co mam robić. Wasz wkład własny to szybka decyzja. Jeżeli nie będzie 

szybko decyzji, to nie zrobimy nic, bo nam się skończy czas. Rozszerzając zakres i idąc przez 

łąki z tych pieniędzy nic nie zostanie. Z Funduszu Granicznego pieniądze są dedykowane 

drogom, nie pozyskamy z niego pieniędzy na inny cel. Przekażemy to w piśmie, że 

zrealizujemy do końca marca 2024. Tych trzech zadań (szkoła w Sieruciowcach, Ośrodek 

Zdrowia i szpital) nie da się zrealizować z Funduszu Dróg Samorządowych i Funduszu 

Granicznego, ponieważ są one dedykowane drogom. Pozyskanie środków na tego typu 

inwestycje będzie bardzo długotrwałe. Nie ma oprócz Polskiego Ładu żadnego programu na 

szpital. Przy Sieruciowcach musimy wykorzystać środki do końca roku. Mam pilną potrzebę 

znaleźć pieniądze na Sieruciowce.  

 

Radny Szczurko: Odnośnie inwestycji w Sieruciowcach czy to jest inwestycja Związku czy 

Powiatu? Jak to w przyszłości będzie funkcjonowało? 

 

Starosta Sokólski: Przez 5 lat musimy prowadzić mieszkania chronione – Związek będzie 

musiał prowadzić. Dla mnie najbardziej efektywne byłoby przekazanie na Powiat. Natomiast 

jeżeli Państwo jako gmina będziecie to prowadzić, po 5 latach, jeżeli będę Starostą, bez 

problemu przekażemy to dla Gminy Nowy Dwór. Chcielibyśmy, żeby w takich miejscach 

Zakład Aktywności Zawodowej prowadził domy spokojnej starości, zakłady pielęgnacyjno-

opiekuńcze.  

 



Radna Kulmaczewska: Panie Starosto, jeszcze jedno pytanie. Pan powiedział, że ta droga 

będzie tak drogo kosztowała, że jeszcze trzeba będzie dołożyć. Pan Wójt na Sesji 

Nadzwyczajnej powiedział, że kosztorys na dzień dzisiejszy drogi, niech Pan powie.  

 

Wójt: Ja przesłałem też dla Pana Starosty tego maila, bo przygotowaliśmy się do tej drogi, 

robienie dokumentacji, tylko przerwaliśmy ją i to jest, jest liczone, jeżeli kilometr jest torfu, to 

koszt w granicach 5-5,5 mln tego odcinka. Jeżeli Spółka nie jest przygotowana, zróbmy to tak 

jak należy, czyli ogłośmy przetarg, niech to idzie. Myślę, że szybko ta inwestycja by powstała. 

Jeżeli chodzi o szpital, Pan Starosta słyszał wypowiedzi mieszkańców, że nieprzychylnie patrzą 

na szpital w Sokółce, ale teraz będzie szybki nabór na Ład. To ten Ład przeznaczmy na co Pan 

będzie chciał, na szpital. Jesteśmy za tym. Dostaliśmy coś ze Związku my, niech będzie miał 

Powiat.  

 

Starosta Sokólski: Prawdopodobieństwo pozyskania pieniędzy z Funduszu Dróg 

Samorządowych jest równe 100 %, tak prawdopodobieństwo, że my jako Związek pozyskamy 

pieniądze na szpital, albo na inną drogę, albo na cokolwiek jest równe 0%. 

 

Wójt: To teraz Pan sobie przeczy.  

 

Radna Kulmaczewska: Pan sobie zaprzecza.  

 

Starosta Sokólski: Andrzeju, na drogę są pieniądze z Funduszu Dróg Samorządowych. I to 

pozyskuje powiat. Prawdopodobieństwo pozyskania tych pieniędzy jest 100%. Że Związek 

pozyska pieniądze na szpital albo na Sieruciowce, prawdopodobieństwo jest 0%. Nie ma takiej 

możliwości. Na Sieruciowce nie pozyskamy pieniędzy z Polskiego Ładu przez Związek. Firma 

zewnętrzna drogę przez torfowisko będzie robiła za gigantyczne pieniądze, a poza tym stracimy 

wkład własny do Sieruciowiec, termomodernizację Ośrodka Zdrowia w Nowym Dworze i 

wkład do szpitala. Nas na to nie stać. Proszę Was o jedną rzecz. Mamy pewność, że pozyskamy 

pieniądze na drogę. Nie mamy pewności, że pozyskamy pieniądze na Sieruciowce i Ośrodek 

Zdrowia. Zróbmy wszystko, połączmy siły. Podejmijcie decyzję, bo my musimy wiedzieć co 

mamy robić.  

 

Wójt: Lepszy wróbel w garści, niż gołąb na dachu. Te środki już mamy, a czy będziemy mieć 

[inne] to nie wiadomo.  

 

Radny Ryszkiewicz: Rozumiem Pana argumenty, ale irytuje mnie fakt, że zmienia się zasady 

gry.  

 

Prezes Pul: Trzeba patrzeć co z danych środków można zrobić. Tu jest taka szansa, żeby można 

zrobić więcej, za te same pieniądze. Można pozyskać dodatkowe źródła. 

 

Radny Drożdżejko: To jest 100% pewne, że pozyskacie pieniądze?    

 

Starosta: W tym układzie rządzącym możemy śmiało powiedzieć, że na taką inwestycję jak 

Rogacze i Chorużowce będziemy mieli na 100% pieniądze.  

To jeżeli Pan Wójt nie będzie chciał, to będziemy musieli zwrócić te Sieruciowce, Ośrodek 

Zdrowia też odpadnie, w 2025 roku przystąpimy oczywiście do prac w Rogaczach. Przykro mi, 

proszę przekazać mieszkańcom, że w 2025 i wracamy do pierwotnego planu, nie będziemy 

robić na pewno grobli.  

 



Wójt: No jak to nie.  

 

Starosta: Ja jestem przeciwny. Nie zgodzę się na to, żebyśmy robili, nie wyrażam zgody.  

 

Radny Andrukiewicz: Starosta nas szantażuje. Wszystko będzie Pan Starosta przeciągał.  

 

Starosta: Nie szantażuję. Nie chcę przeciągać, ja chcę współpracy.  

 

Radna Kulmaczewska: Jaka współpraca? Pan nakazuje.  

 

Starosta: Droga Pani, my pozyskaliśmy pieniądze na Związek.  

 

Wójt: Ale gdyby nie my, to byście nie pozyskali.  

 

Sarosta: Ale my to wymyśliliśmy. Wymyśliłeś to?  

 

Radny Andrukiewicz: Ale gmina też należy do Związku. Sam Powiat by tych pieniędzy nie 

pozyskał.  

 

Starosta: Oczywiście, bo chcieliśmy współpracy i dalej chcemy, ale skoro Wójt nie chce to nie 

będziemy robić. Nie chce Sieruciowiec, Ośrodka Zdrowia, Szpitala, Rogacz.  

 

Radna Kulmaczewska: Pan Wójt orientował się z Wykonawcą, że ta droga nie będzie 

kosztowała 15 mln.  

 

Starosta: Pan Wójt nie wie o czym mówi, Prezes Pul i projektanci wszyscy mi mówili jak 

wygląda sytuacja z tą drogą do Chorużowiec. My to przetrenowaliśmy w Chilmonach.  

 

Prezes Pul: We wniosku, który został złożony widnieje tylko jedna droga.  

 

Wójt: Dwie.  

 

Prezes Pul: Nie Panie Wójcie, można sięgnąć do wniosku.  

 

Wójt: Dwie drogi, tylko była literówka Chworościany, a nie Chorużowce. 

 

Starosta: Do grobli nie będziemy na pewno robić, jeżeli się nie zgodzimy. Nie będziemy 

współpracować.  

 

Radna Kulmaczewska: To zostawiamy na Sesję Nadzwyczajną. 

 

Przewodniczący: To już widać, że z tego i tak nic nie będzie.  

 

Starosta: Nie, zrozum, ja nie pójdę w żadne bagna. Ja mówiłem, że zrobimy, jeżeli się 

dogadamy. Ja nie jestem przeciwko Wam, ja jestem z Wami. Ja chcę rozwoju tej gminy, 

rozwoju powiatu. To Państwo się uparliście, nie Państwo, tylko Wójt się uparł, że postawi na 

swoje, bo dla niego szpital jest nieistotny. Szpital jest ważny. A poza tym realizacja inwestycji 

też jest ważna. Chorużowce, Sieruciowce też są ważne. Ja chcę zrobić porządek.  

 

Radna Kulmaczewska: Dyktatura.  



 

Starosta: To nie dyktatura, tylko chcemy zrobić porządek.  

 

Radna Kulmaczewska: PiS tak nie działa, to jest dyktatura, narzucanie swojej woli. A gdzie 

głos mieszkańców? Pan twierdzi, że grobli nie zrobi. 

 

Starosta: Ale jak mamy zrobić, jak na groblę nie ma wniosku? We wniosku nie ma grobli. 

Przecież Prezes przed chwilą powiedział.  

 

Prezes Pul: Na ten moment we wniosku widnieje jedna droga.  

 

Starosta: Ja jestem Przewodniczącym Związku, wiem co składałem, wiem jaka była wola. Nie 

składałem na żadną groblę, składałem na Rogacze. Jeżeli się nie dogadamy, nie będziemy po 

prostu robić drogi.  

 

Radna Kulmaczewska: Szantaż.  

 

Starosta: To nie jest żaden szantaż, to jest ustalenie.  

 

Radna Kulmaczewska: Panie Starosto, żeby emocje opadły, zakończmy. Będzie Sesja 

Nadzwyczajna, wtedy podejmiemy.  

 

Starosta: Nie wiem co mam robić. We wtorek jadę w sprawie pieniędzy na Sieruciowce. Muszę 

wiedzieć do wtorku co mam robić.  

 

Wójt: Chwileczkę, Chworościany, była zmiana (literówka) na Chorużowce. Jedna droga, 5 km, 

jest warta 15 mln?  

 

Starosta: Tak. Proszę Państwa, Sieruciowce nie będą zrobione i Ośrodek Zdrowia nie będzie 

zrobiony.  

 

Radna Kulmaczewska: Znowu szantaż.  

 

Prezes Pul: To nie szantaż, to po prostu wychodzi z montażu finansowego. To jest kwestia 

przekładania środków. Z jednych środków da się zrobić jedne zadania, z innych środków – inne 

zadania. Chodzi o to, żeby przekładając te środki zrobić wszystkie. To jest propozycja Pana 

Starosty.  

 

Radna Kulmaczewska: Kłamstwo n razy powtarzane staje się prawdą. I my tych pieniążków 

jeszcze na ten rok nie mamy. Będziemy składać.  

 

Prezes Pul: To jest kwestia zaufania, tak samo jak Sidra-Nowy Dwór. Państwo nie dołożyliście 

ani złotówki, a jest robiona inwestycja za 14 mln.  

 

Radna Kulmaczewska: To ktoś inny przydziela pieniądze, nie Starostwo.  

 

Starosta: Tak jak Chorużowce, Sieruciowce zrobimy. Tylko żebyście nam nie przeszkadzali. 

Zrobimy termomodernizację Ośrodka Zdrowia, obiecujemy, że zrobimy drogę do Rogacz i 

groblę też zrobimy. O co wam chodzi? Tylko po to, że nie, moje zdanie ma być na wierzchu.  

 



Radna Kulmaczewska: To Pan Starosta tak robi.  

 

Starosta: Nie, ja chcę robić wszystko.  

 

Radna Kulmaczewska: Ma Pan na to pieniążki?  

 

Starosta: Tak, mamy te pieniądze. Chcemy to zrobić do nowych wyborów samorządowych.  

 

Radny Szczurko: Pan mówi, że Pan to gwarantuje na piśmie. W jakiej formie byłaby ta 

gwarancja?  

 

Starosta: Tak zależy mi na tych inwestycjach, że damy Państwu weksel, podpiszemy umowę 

na realizację tej inwestycji, że zrealizujemy tą inwestycję do kwietnia 2024 roku. Do tego 

stopnia jesteśmy zdeterminowani, żeby zrobić całość inwestycji. Patrzmy szerzej. My tylko 

tracimy czas. Mógłby geodeta już wejść i dzielić, moglibyśmy realizować. Po co się teraz 

upierać? Nie odkładajmy tego dłużej. Ja tego nie robię dla siebie, my to inaczej poukładamy i 

damy radę. Tylko nie będziecie mieli Sieruciowiec, Ośrodka Zdrowia, a o grobli to w ogóle 

zapomnijcie, chyba że z własnych środków będziecie robić.  

 

Przewodniczący: Panie Starosto, nie mieliśmy pieniędzy, nie mieliśmy problemu, mamy 

pieniądze, mamy problem. Da nam Pan czas, my to przetrawimy.  

 

Starosta: Panie Przewodniczący, lepiej jest nie raz coś zgubić, ale jeżeli są rozsądni ludzie, to 

tak to wszystko poukładają, że to znajdziemy. My chcemy pomnożyć talary. Drogę przez groblę 

zrobimy, a Wy się upieracie, że nie, ma być to, bo moje zdanie ma być na górze. Ja chcę, żeby 

wszyscy wyszli stąd szczęśliwi. Przemyślcie to, zastanówcie się. Chcę żebyśmy zakasali 

rękawy i zrobili te wszystkie rzeczy. Mamy gigantyczną ilość inwestycji, bierzemy kolejne 

roboty, żeby rozwijać małą Ojczyznę. Od Państwa mądrości zależy, czy to zrobimy do końca. 

Jeżeli nie, to pokłócimy się, zrobimy Rogacze w 2025 roku, grobli absolutnie nie zrobimy i 

będzie to porażką nas wszystkich.  

 

Przewodniczący: Panie Starosto dziękujemy, my to rozpatrzymy, musimy to przetrawić.  

 

Wójt Pan Andrzej Humienny poinformował o następujących działaniach: 

 

 W tym okresie wydano 15 zarządzeń – 9 organizacyjnych i 6 finansowych.  

1. Rozstrzygnęliśmy 2 przetargi na drogi:  

1) Plebanowce i Sieruciowce – wygrała firma STRABAG kwotą 3 559 630,60 zł, termin 

realizacji do 30.04.2024 r. 

2)  Chilmony – Bobra Wielka – wygrała firma KAMPOL – Barbara Szymczyk kwotą 2 

634 540,69 zł, termin realizacji do 29.12.2023 r. 

2. 23 marca dokonaliśmy pierwszego odbioru częściowego ulic w Nowym Dworze – 

zgodnie z zasadami programu Polski Ład wypłaciliśmy wykonawcy wkład własny – nieco 

ponad 1,6 mln.  

3. Ogłosiliśmy także przetarg na wóz strażacki – wpłynęły 2 oferty od firm Wawrzaszek 

– samochód Scania oraz MOTO-TRUCK – samochód Renault. Obie oferty opiewają na nieco 

ponad 1,6 mln, zaś na sfinansowanie zamówienia zamierzaliśmy przeznaczyć 1,3 mln. 

 

 

 



Ad. 7., 8. i 9. 

 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Nowy Dwór za 2022 rok, Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2018-

2023 oraz z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego na Rzecz Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie w gminie Nowy Dwór za rok 2022, a także Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny i systemie pieczy zastępczej w Gminie Nowy Dwór za rok 2022 oraz 

przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2023 roku 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ww. sprawozdania były omawiane na komisjach. 

Pytań  nie było. 

 

Ad. 10.  

 

Podjęcie uchwał:  

- w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023 – 2026; 

 

Uchwała Nr XXXV/216/23 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023 – 

2026 została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr, 

Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowy Dwór w 2023 r.”; 

 

Uchwała Nr XXXV/217/23 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowy Dwór w 2023 

r.” została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr, 

Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2024 roku  

 



Uchwała Nr XXXV/218/23 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2024 roku została przyjęta w głosowaniu jawnym przewagą 14 głosów za. 

Poszczególni Radni głosowali następująco: Andrukiewicz Piotr Adam-za, Bobryk Maria-za, 

Bubienko Roman-za, Drożdżejko Paweł-za, Gawrylik Przemysław-za, Kalenik Katarzyna-za, 

Kulmaczewska Krystyna-za, Możejko Marcin-za, Raducha Mirosław-za, Rusiecki Kazimierz-

za, Rutkowska Grażyna Danuta-za, Ryszkiewicz Mirosław-za, Sobolewski Stanisław-za, 

Stasiulewicz Elżbieta-za, Szczurko Daniel-wstrzymał się od głosu. 

 

 

- w sprawie wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

 

Uchwała Nr XXXV/219/23 w sprawie wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz 

Piotr, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik 

Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki 

Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, 

Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok 

zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Nowy Dwór 

 

Uchwała Nr XXXV/220/23 w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także 

grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Nowy Dwór została 

przyjęta w głosowaniu jawnym przewagą 14 głosów za. Poszczególni Radni głosowali 

następująco: Andrukiewicz Piotr Adam-wstrzymał się od głosu, Bobryk Maria-za, Bubienko 

Roman-za, Drożdżejko Paweł-za, Gawrylik Przemysław-za, Kalenik Katarzyna-za, 

Kulmaczewska Krystyna-za, Możejko Marcin-za, Raducha Mirosław-za, Rusiecki Kazimierz-

za, Rutkowska Grażyna Danuta-za, Ryszkiewicz Mirosław-za, Sobolewski Stanisław-za, 

Stasiulewicz Elżbieta-za, Szczurko Daniel-za. 

 

- w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy 

 

Uchwała Nr XXXV/221/23 w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w 

składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik 

Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha 

Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 



- w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 

 

Uchwała Nr XXXV/222/23 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 została 

przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, 

Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, 

Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, 

Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz 

Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- zmieniająca uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej 

 

Uchwała Nr XXXV/223/23 zmieniająca uchwałę w sprawie zasad zwrotu wydatków na 

świadczenia z pomocy społecznej została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie w 

składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko Paweł, Gawrylik 

Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, Raducha 

Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 

- w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako 

drogi publicznej 

 

Uchwała Nr XXXV/224/23 w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez 

wyłączenie jej z użytkowania jako drogi publicznej została przyjęta w głosowaniu jawnym 

jednogłośnie w składzie: Andrukiewicz Piotr, Bobryk Maria, Bubienko Roman, Drożdżejko 

Paweł, Gawrylik Przemysław, Kalenik Katarzyna, Kulmaczewska Krystyna, Możejko Marcin, 

Raducha Mirosław, Rusiecki Kazimierz, Rutkowska Grażyna Danuta, Ryszkiewicz Mirosław, 

Sobolewski Stanisław, Stasiulewicz Elżbieta, Szczurko Daniel. 

 



Ad. 11-12 

 

Przewodniczący Rady: Kolejny punkt: interpelacje i zapytania radnych. Sprawy różne  

 

Radny Ryszkiewicz: Pan Wójt mówił, że znów poruszona jest sprawa wiatraków.  

 

Wójt: Wiem, że firma uderza do naszej gminy. Przedstawiciel firmy hiszpańskiej, oni sami 

robią wiatraki i fotowoltaikę. Zdają sobie sprawę z tego, że nie mają przyłącza. Będą musieli 

linię wysokiego napięcia pobudować, ale oni chcą wiatraki plus panele. Część rolników 

podpisywało, że jeżeli wiatrak nie wyjdzie, to wtedy fotowoltaika. Ziemie u nas słabe, także 

praktycznie każde działki się nadają do dzierżawy.  

 

Radny Rusiecki: Z kim te umowy podpisywać?  

 

Wójt: Przyjedzie, zgłosi się. Mecenas sprawdzał, tutaj też były pytania, że kto na przykład miał 

na wiatrak z byłą firmę, to umowa nie jest aktualna i można podpisywać z drugą firmą. Za 

wiatrak rocznie 100 tys.  

 

 

Ad. 13.  

  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław 

Sobolewski  zakończył obrady XXXV Sesji VIII kadencji Rady Gminy Nowy Dwór.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 Protokółował:         Przewodniczył :  

 

 Joanna Giczan                       Stanisław Sobolewski 


